
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

O noso 

 

 

 

 

Ons 

 

Xornal: anárquico - independente de Ons  /  Saída: cando lle peta  /  Prezo: cunca albariño caseiro  /  Coordina: Tinóns  

Nº94/ Ano: 2024 /  3º xornal Mes de setembro/ Estado de comezo do outono 

 
Para comunicar con Onstopus: tinopardellas1957@gmail.com / celestinopardellas@gmail.com 

Un auniense envía varias preguntas ao 

Parlamento galego.  Páx. 1 

Dedicar un tempo aos amigos e ás celebracións, tamén é 

importante nun Parque Nacional habitado. Páx. 2 

Proxecto de acondicionamento 

de Curro. Dará o ancho este 

novo pavimento ao cruzarse 

dous vehículos? Páx. 3 

Así estaba o tema do lixo nos anos 

90 s. XX. como está agora? Páx. 4 

A música é parte da nosa cultura. O Presidente 

da Xunta reivindicouna nas pasadas eleccións. 

Por que non desenvolvela nun Parque Nacional 

para os ratos de ocio? Páxs. 4 - 5 

Dende hai máis de 35 anos, 

os mariñeiros de Portonovo 

e Ons xuntábanse, a final de 

tempada, na Illa nunha 

comedela organizada polo 

bar Lonxa e agora polo 

Pescador. Un xantar de 

irmandade entre dous pobos 

mariñeiros. Páx. 6  

Descubrimos por que as 

candorcas visitaron Ons 

neste setembro. Páx. 7 

Reunións e ceas de 

fin de tempada. Páx. 8 

Breves: 

-Grandes mareas Páx.7 

-Carabelas portuguesas 
Páx. 7 

-Sen sol polos 

incendios Páx. 7 

-Viño espumoso 

AUNIOS Páx. 7 
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Mesmo cando enviaba o anterior Onstopus, comunícame Adrián que, con motivo do inicio do curso político, volvía a 

mandar varias preguntas ao Parlamento galego sobre a Illa de Ons, como xa fixera no mes de maio. Daquela foran 

admitidas a trámite e quedaran á espera de ser publicadas no Boletín do Parlamento e despois esperar a ver se as collía 

algún Grupo para o seu debate: 

http://bueu.esy.es/Revistas/Onstopus/86/onstopus-86.pdf  Páx. 4 

Parece que non houbo interese por tramitalas por parte dos políticos. 

Agora volve a carga. Iniciativa importante que demostra que os aunienses teñen un verdadeiro sentimento cara ás 

problemáticas polas que atravesa a súa illa e solicitan o seu arranxo. Eleva catro preguntas que van precedidas dunha 

cumprida e resumida información sobre elas. 

1ª Pregunta: Sobre a Depuradora e depuración das augas residuais  
Despois da explicación ben detallada, pregunta: <Como se están a desenvolver as obras da depuradora da Illa de Ons, 

en base a encomenda á empresa pública Tragsa, á que se lle adxudicou a mellora do ciclo integral da auga do 

Parque Nacional das Illas Atlánticas?> 

 

 

Chegada da última depuradora no 2012 a Ons. 2ª Pregunta: Posta en valor do patrimonio 
cultural da Illa de Ons.  
Xunto a unha correcta explicación con abundante fotografía, 

pregunta: < ñVan a desenvolverse actuacións para por en 

valor o patrimonio cultural da Illa de Ons, como a 

restauración da capela de San Xaquín, reclamada pola 

veciñanza, e dar continuidade ás escavacións no castro en 

colaboración coa GEAAT?>  

 

Calamitoso estado do interior da capela. 

3ª Pregunta: Acondicionamento da Illa de Ons...., no 
marco do Plan de recuperación, transformación e 
resiliencia, financiado pola Unión Europea -
nextgenerationEU.  
Cunha perfecta documentación anterior, pasa a efectuar a pregunta:< 

ñComo se están a desenvolver as obras licitadas coa denominación 

Acondicionamento da Illa de Ons....ò> 

 

Camiño de servizo para vehículos 
4ª Pregunta: Faro da Illa de Ons. Museo dos Faros  
Cunha importante contextualización previa, con abundante fotografía e 

falando tamén sobre o Faro de Sálvora. Pregunta: 

<ñQue ten previsto a xunta de Galicia sobre futuros usos para o Faro da 

Illa de Onsò> 

Todas as preguntas levan 

unha boa información 

contextualizada para que, 

se a algún deputado/a lle 

interesa teñan unha 

mínima información do 

que se pregunta.  

Agora só teñen que seguir 

uns trámites, que son os 

seguintes: 

-Presentación da iniciativa no rexistro. -Admisión a trámite por parte da Mesa do Parlamento. -Prazo para a súa asunción por parte 

dun deputado/a (15 días desde a publicación no Boletín do Parlamento). -Prazo para a atención da resposta <se se cualifica como 

pregunta con resposta escrita> (20 días dende a súa publicación). -Prazo para a inclusión na orde do día do pleno ou da comisión 

(Poden ser incluídas transcorridos 4 días dende a súa publicación). Que haxa sorte Adrián, eu/nós apoiamos todas as preguntas. 

Pero recorda, que os políticos só se acordan de Ons para pedir o voto.                                                                                   Páx. 1 
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Páx. 1 

Páx. 2 

Ons é unha illa habitada que pertence ao único parque Nacional galego. Como Parque Nacional, Ons debería ser 

unha I lla Activa, desenvolvéndose nela todo tipo de tarefas que teñan que ver cos valores do Parque e das súas 

peculiaridades sociais, históricas, etnográficas e naturais.  

O labor dos responsables do Parque é conseguir que os veciños e visitantes saiban que viven e se atopan nun Parque 

Nacional, polo que o seu obxectivo será poñer ao alcance de todos un bo número de actividades tendentes a 

coñecelo, valoralo, aprecialo,..., e participar no seu mantemento sostible, co fin de consérvalo e, sobre todo, 

protexelo. 

Entre os visitantes haberá tamén quen se atope nel estudando, pescudando, investigando,..., sobre as súas 

peculiaridades, tarefas que desenvolverán durante un tempo determinado do día. 

E, como non, atoparemos persoas traballando para que todo estea e funcione como é debido: persoal do Parque, 

mantemento, retén de incendios, primeiros auxilios, campamentos, hostalería,...  

Pero todos, despois das actividades e labores que estean a realizar, tamén necesitan tempo de esparexemento e de 

lecer, polo que, sen converterse na opción única á hora de visitar Ons, aproveitar un tempo para tomar o sol, darse 

un baño, tomar unhas cañas, interactuar,..., en definitiva, divertirse un rato coa maior responsabilidade. 

É por iso que o tempo de ocio, tamén debe valorarse nun Parque Nacional, intentando sempre non pasarnos da 

normativa existente e, en casos puntuais, que o diálogo e a busca de alternativas e solucións sexa o que impere. 

De aí que haxa momentos divertidos e persoas que o fan con responsabilidade. 

 

CARRILLUS STYLE 

Aquí os temos, a Carlos Patiño (Carrillo ) e a Tomás. Carlos é fillo dun dos 

mellores mariñeiros que deu esta illa, Benito Patiño (Serrador), del 

aprendeu o oficio e foi un bo patrón. Ao seu último barco púxolle de nome 

<Xa me Vedes>, era un barco de gran porte pero, como el era un pouco 

pequecho; mandoulle ese nome para poder atopalo dentro da ponte.  

A pesca atravesaba por un mal momento e vendeu o barco, pasando a 

traballar en empresas de mantemento de portos.  

Agora, xa xubilado, e despois de contactar con deseñadores/as do mundo 

da moda, como:  Bimba&Lola, Coco Chanel, Christian Dior, Balenciaga, 

Rabanne, Agatha Ruiz de la Prada,..., e moitos outros/as, decidiu 

aventurarse de cheo nese negociado e, aquí o vemos, xunto ao seu amigo 

Tomás lucindo deseño especial para Despedida do Pirata. 

Nudist Melide 

Si, o modeliño da dereita que luce 

Alvarito utilizouno en día de 

choiva para saída do barco; sen 

embargo, foi deseñado para eses 

d²as de ñovo fritido con bágoasò 

que non sabes se vai facer sol, 

nubes ou choiva, e que utilizaban 

os nudistas de Melide no caso de 

choiva pois, pola súa 

transparencia, seguirían coma 

nudistas. 

Chef Pirates 

Representación da esquerda que 

luce o cociñeiro Manolo, especial 

para días sinalados de festa. 

Composición elegante, cun toque 

moderno e garabata absorbente 

para días de moito suor. 


